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P R O T O K Ó Ł Nr XXV/21 

z obrad XXV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 24 czerwca 2021 r.  

w sali widowiskowo-sportowej w Maszewie Dużym 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Raport o stanie Gminy Stara Biała za 2020 rok: 

a) przedstawienie Raportu, 

b) debata nad Raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Mazowieckiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2021 – 2030. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2021 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością  

i objęcia nowych udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą Miasto Płock 

porozumienia międzygminnego w sprawie prowadzenia Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych dla Gminy Stara Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Stara 

Biała, w roku szkolnym 2021/2022. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres  

3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu 

zmiany „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Stara Biała”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale  

Nr 206/XXIV/21 Rady Gminy Stara Biała z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie załatwienia 

skargi na działalność Wójta Gminy Stara Biała. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:56 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. M. Krajewski  

4. I. Kraska  

5. M. Lewandowska  

6. A. Malanowska  

7. H. Murawski  

8. A. Pawłowski  

9. J. Portalski  

10. K. Portalski  

11. M. Przyczka 

12. J. Sieradzki 

13. Z. Truchlewski  

14. M. Turowska-Burczyńska  

15. M. Wojtalewicz  

 

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 
Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 14 „Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą Miasto Płock porozumienia międzygminnego w sprawie 

prowadzenia Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych dla Gminy Stara Biała.”. 

Argumentował, iż wniosek spowodowany jest otrzymaną informacją z Urzędu Miasta  

o pewnych wątpliwościach prawnych dotyczących umowy wykonawczej powierzającej 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z gminy Miastu Płock w PGO sp. z o.o. w Płocku, 

które muszą zostać najpierw rozstrzygnięte. 

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójta  

o zdjęcie z porządku obrad pkt 14. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 
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                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek Wójta (15 

głosów „za”).  

 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

zaproponowany porządek obrad wraz ze zmianą. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 

porządek obrad.  

 
 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali 

projekt protokołu z posiedzenia XXIV sesji Rady Gminy. Do momentu rozpoczęcia Sesji nie 

wpłynęła żadna uwaga. Następnie zapytała radnych, czy mają zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

protokołu z XXIV sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XXIV Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(15 głosów „za”). 

 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
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            - Do dnia dzisiejszego czyli 24 czerwca prowadzony jest nabór wniosków o przekazanie do 

odzysku lub unieszkodliwienia folii rolniczej i innych odpadów pochodzących z działalności 

rolniczej. 

Odpady objęte ww. wnioskami to m.in.:  

 folia rolnicza czarna,  

 folia rolnicza biała,  

 siatka do owijania balotów,  

 sznurek do owijania balotów,  

 opakowania po nawozach,  

 opakowania typu big-bag. 

Do wniosku należy dołączyć informację wraz z zaświadczeniami potwierdzającymi 

otrzymaną  pomoc de minimis w rolnictwie i rybołówstwie w ciągu roku bieżącego oraz dwóch 

poprzedzających go lat. Deklaracja oraz inwentaryzacja ww. odpadów z terenu Gminy Stara 

Biała zostanie wysłana do Związku Gmin Regionu Płockiego w piątek. Zadanie realizowane  

w ramach programu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Warszawie pn.: „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących  

z działalności rolniczej” zostanie rozpoczęte po uzyskaniu na ten cel środków finansowych.  

W przypadku otrzymania dofinansowania zostaną określone zasady usuwania folii rolniczych 

i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Rolnicy we własnym zakresie będą 

zobowiązani dostarczyć folię i inne odpady do wskazanego miejsca. Odbiór odpadów 

przewidziany jest  wiosna – lato 2022 r. 

- Do 9 czerwca 2021 r. trwał nabór wniosków dotyczących demontażu i odbioru wyrobów 

zawierających azbest. Realizacja tego zadania jest możliwa wyłącznie w przypadku uzyskania 

przez Gminę środków finansowych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Zebranych zostało 39 wniosków na łączną masę odpadów 

azbestowych ok. 100 Mg. Szacowany koszt zadania: 41 217,00 zł. Dofinansowanie  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wyniesie 40 %, czyli: 

16 486,80 zł. 

- Od początku czerwca br. dostarczane są kody kreskowe, które właściciele nieruchomości 

zobowiązani są do naklejania na worki/pojemniki poszczególnych frakcji odpadów 

komunalnych. Kody kreskowe naklejamy na pojemniku oraz workach przeznaczonych do 

zbierania poszczególnych frakcji odpadów komunalnych zbieranych selektywnie (każda ze 

zbieranych frakcji ma odrębny kod). W przypadku, gdy ilość kodów kreskowych jest 

niewystarczająca, właściciel nieruchomości zobowiązany jest poinformować Gminę najpóźniej 

14 dni przed kolejnym terminem odbioru danej frakcji odpadów komunalnych. Worki  

i pojemniki, które nie zostały oklejone kodami kreskowymi nie będą odbierane. Ta zasada 

obowiązywać będzie, gdy wszyscy właściciel otrzymają kody, tj. ok. 14-20 lipca br. Po tym 

terminie firma odbierającą odpady zobowiązana będzie do odbioru wyłącznie tych worków, 

które będą oznaczone odpowiednim kodem. 

Wójt przypomniał, że od 1 lipca br. zmienią się harmonogramy odbioru odpadów 

komunalnych. Frakcje papier i szkło odbierane będą co 2 miesiąc. Nowe harmonogramy 

wykonawca usługi odbioru odpadów dostarczy do właścicieli nieruchomości na przełomie 

czerwca i lipca, opublikowany zostanie także na stronie www gminy. 

Od 1 lipca obowiązuje nowa umowa na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych  

z terenu gminy. Jest ona korzystniejsza finansowo niż poprzednia. Wykonawca się nie zmienił 

chociaż zmieniła się jego nazwa z Suez na PreZero.  

- Na terenie gminy nie odnotowano do tej pory żadnego ogniska choroby ptasiej grypy co 

pozwoliło wojewodzie mazowieckiemu na złagodzenie obostrzeń tj.: wyłączenie miejscowości: 

Trzebuń, Stare i Nowe Proboszczewice z obszaru zapowietrzonego wysoce zjadliwą grypą 
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ptaków i włączenia ich do obszaru zagrożonego. Ponadto ze strefy zagrożonej wyłączono 

miejscowości: Kowalewko i Srebrna. W chwili obecnej 17 miejscowości jest w obszarze 

zagrożonym i są to: Biała, Bronowo Kmiece, Bronowo-Zalesie, Dziarnowo, Kamionki,  

Kruszczewo, Miłodróż, Nowe Bronowo, Nowe Draganie, Nowe Trzepowo, Ogorzelice, Stara 

Biała, Stare Draganie, Włoczewo, Nowe Proboszczewice, Stare Proboszczewice i Trzebuń.  

- 11 czerwca odbyło się spotkanie z dyrektorem MZDW w sprawie przebudowy drogi 

wojewódzkiej nr 559 w Maszewie Dużym. Na spotkaniu uzgodnione zakres obowiązków dla 

każdej ze stron t.j   MZDW, Urząd Gminy i firmy projektującej dotyczący uzupełnienia 

wniosku do Wojewody o zgodę na realizację inwestycji drogowej. 

- 23 czerwca odbyło się spotkanie przedstawicieli Mazowieckiego Urzędu Ochrony Zabytków 

, Delegatura w Płocku  w sprawie zagospodarowania grodziska i terenu przy ośrodku zdrowia 

w Nowych Proboszczewicach. 

- Gmina otrzymała dotację dla strażaków, sołectw i na drogę. To w sumie 164,3 tys. zł. 

Pieniądze pochodzą z budżetu samorządu Mazowsza.  

Z programu Mazowiecki Instrument Aktywizacji Sołectw gmina otrzymała w sumie  

50 tys. zł – po 10 tys. zł na złożone pięć wniosków. Cztery wnioski dotyczą budowy oświetlenia 

ulicznego (Biała, Mańkowo, Maszewo Duże, Wyszyna), a jeden wyposażenia terenu 

rekreacyjnego w Nowej Białej. W sumie te wszystkie inwestycje będą kosztować ok. 370 tys. 

zł, więc z budżetu gminy zostanie na nie przeznaczone ok. 320 tys. zł. 

Gmina otrzymała także dotację ze środków budżetu województwa mazowieckiego w zakresie 

budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. To kwota 50 tys. zł, a chodzi  

o ul. Mazowieckiego w Nowych Proboszczewicach. Ta inwestycja w sumie kosztowała ponad 

300 tys. zł.  

Pieniądze od samorządu Mazowsza otrzymali także strażacy. Z programu „Mazowiecka 

strażnica” OSP Brwilno dostała 25 tys. zł na ocieplenie garażu. Natomiast z programu za zakup 

sprzętu maksymalne dofinansowanie - 20 tys. zł dostała jednostka OSP Proboszczewice, a 19,3 

tys. zł OSP Maszewo.  

- Realizowane są inwestycje zapisane w budżecie gminy na 2021 rok. Przy budowie drogi  

w Mańkowie sa opóźnienia  wynikające ze strony wykonawcy. Z tym samym wykonawcą 

gmina miała podpisaną umowę na realizację budowy drogi Nowe Trzepowo – Bronowo-

Zalesie. Wykonawca odstąpił od umowy, dlatego też będzie musiał zostać ogłoszony nowy 

przetarg. Są opóźnienia w realizacji dokumentacji technicznych zarówno w branży drogowej 

jak i oświetlenia ulicznego. Problemy te wynikają z długotrwających uzgodnień z instytucjami 

będącymi właścicielami uzbrojenia i nadzorującymi gospodarkę wodną. 

 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu i zadawanie pytań w związku  

z przedstawionym przez Wójta sprawozdaniem. 

 
Radna Monika Przyczka:  

 Nawiązała do tematu drogi Bronowo-Zalesie – Nowe Trzepowo i poprosiła, jeżeli 

będzie to możliwe, aby nie usuwać starych drzew ( 1 dębu i 3 jesionów).   

Odpowiedź Wójta: 

 Projektowanie drogi gminnej, do budowy której stosuje się specustawę drogową, musi 

być zgodne z rozporządzeniem Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej w sprawie 

warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich 

usytuowanie. Rozporządzenie określa parametry drogi, szerokość pobocza itd. Zgodnie 

z decyzją Starosty, drzewa na dzień dzisiejszy są przeznaczone do wycinki, natomiast 
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jeżeli będzie jakakolwiek szansa na zmianę dokumentacji na etapie wykonawstwa, aby 

tych drzew nie usuwać, na pewno nie zostaną wycięte. 

 
Radny Mariusz Downarowicz: 

 Zapytał, na jakim etapie jest budowa ul. Laurowej w Brwilnie. 

Odpowiedź Wójta: 

 Umowa  na wykonanie została podpisana, natomiast wykonawca jeszcze nie rozpoczął 

realizacji. 

 
Radny Jan Sieradzki: 

 Zapytał o termin uruchomienia PSZOK-u w Ogorzelicach oraz o sposób powiadomienia 

mieszkańców. 

Odpowiedź Wójta: 

 Od 1 lipca PSZOK w Ogorzelicach powinien być już czynny. Punkt ten będzie czynny 

również w soboty, natomiast nie będzie czynny w poniedziałki. W PSZOK-u 

przyjmowane będą wyłącznie odpady komunalne zebrane w sposób selektywny. 

Właściciel nieruchomości będzie mógł dostarczyć odpady we własnym zakresie i na 

własny koszt.  Będzie również możliwość wypożyczenia przyczepek samochodowych 

z PSZOK w celu przewiezienia odpadów. Do mieszkańców zostaną wysłane smsy 

informujące o otwarciu. 

 

Radny Adam Pawłowski: 

 Podziękował w imieniu całej społeczności DPS w Brwilnie za oświetlenie uliczne 

wzdłuż ul. Płockiej przy ośrodku.  

 Poprosił o przekręcenie lampy na wysięgnika na skrzyżowaniu ulic Irysowej  

i Chabrowej w Nowych Proboszczewicach. 

 
Przewodnicząca Rady: 

 Zapytała na jakim etapie jest przebudowa odcinka tzw. drogi na wygon w Maszewie. 
Odpowiedź Wójta: 

 Czekamy na przebudowę napowietrznej linii energetycznej przez Energę Operator. 

 
Wobec braku kolejnych pytań, Przewodnicząca Rady przystąpiła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

 

Ad. 5a. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali Raport o stanie Gminy Stara 

Biała za 2020 rok w ustawowym terminie. 

Następnie, na prośbę Przewodniczącej, Wójt w skrócie przedstawił ww. raport, który stanowi 

załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 5b. 

W debacie nad raportem o stanie Gminy Stara Biała za 2020 r. głos zabrali: 

 
 Radny Hubert Murawski - Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że nie 

ma uwag jeśli chodzi o kwestie udzielenia wójtowi absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu, ale ma mieszane uczucia jeśli chodzi o wotum zaufania. Stwierdził, że ma 

poczucie, że radni traktowani są przedmiotowo, dając przykład kolejnej „wrzutki”  
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w uchwale zmieniającej budżet. Dodał, że na komisji budżetowej radni poczynili pewne 

ustalenia, a mimo tego w projekcie uchwały pojawiły się nowe propozycje, na które 

Komisja nie wyraziła zgody i pozytywnej opinii. 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy, Małgorzata Lewandowska, a jednocześnie członek 

Komisji Budżetowej stwierdziła, że Komisja wielokrotnie prosiła o przedstawianie 

materiałów na sesje z wyprzedzeniem, aby radni mogli się z nimi zapoznać  

i przedyskutować na posiedzeniu Komisji. Niestety praktycznie od początku kadencji 

nie jest to respektowane. Ponownie na sesji pojawiają się propozycje, które nie były 

ustalane na komisji. Dodała, że celem radnych nie jest negowanie działań Wójta, ale 

wspólne działanie dla dobra mieszkańców, jednak radni muszą wiedzieć co uchwalają.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jan Sieradzki stwierdził m.in., że zbyt długo 

trwają niektóre inwestycje oraz, że wójt jedne rejony gminy preferuje bardziej niż inne. 

 Wójt odpowiedział, aby nie zarzucać mu faworyzowania jednych miejscowości 

kosztem drugich. Stwierdził, że robione jest wszystko, aby gmina rozwijała się  

w sposób zrównoważony. Zaznaczył też, że opóźnienia niektórych inwestycji wynikają 

z trybu pracy większości instytucji w okresie pandemii i przedłużających się procedur.  
Wójt stwierdził również, że przyjmuje zgłoszone uwagi przez członków Komisji 

Budżetowej dot. przygotowywania materiałów dla radnych, natomiast dodał, że  

w przypadku projektu uchwały dot. budżetu radni również podczas sesji Rady Gminy 

mogą decydować o końcowym kształcie uchwały i wykreślić zapis, na który się nie 

zgadzają. 

 
 Przewodnicząca Rady zwróciła sie do Przewodniczących Komisji o respektowanie 

przepisów, które regulują pracę komisji. Apelowała o prawidłowy przebieg komisji, 

merytoryczną pracę i wyrażanie opinii w sprawach omawianych, które powinny być 

uwzględnione w proponowanych projektach uchwał. 
Następnie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że przedłożony Raport jest efektem 

wspólnej pracy. Podziękowała Wójtowi, radnym sołtysom oraz pracownikom Urzędu 

Gminy i jednostek organizacyjnych za pracę na rzecz gminy i jej mieszkańców. 
 
 
Ad. 5c. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy wotum zaufania, następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 2 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

H. Murawski, J. Sieradzki 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymagana większością głosów (13 głosami 

„za”) podjęła Uchwałę Nr 210/XXV/21 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum 

zaufania (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 
Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała 

za 2020 rok.  

Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, a także zapoznali się z Uchwałą  

Nr 3.e./323/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

29 kwietnia 2021 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok. Jest to opinia pozytywna. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

J. Sieradzki 
 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów (14 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 211/XXV/21 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2020 rok (uchwała  

w załączeniu do protokołu). 

 
Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok 

wraz z uzasadnieniem oraz pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała  

w sprawie wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2020 rok, dającą podstawę do wystąpienia 

do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2020 

rok, sformułowanym po rozpatrzeniu przez Komisję: sprawozdania finansowego za 2020 rok, 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy za 

2020 rok. 

Radni zapoznali się również z Uchwałą Nr 3.f./121/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie opinii (pozytywnej)  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy. 
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Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w przedmiotowej 

sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

J. Sieradzki 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów (14 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 212/XXV/21 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 
W tym momencie Przewodnicząca Rady zarządziła 15 minutową przerwę. 

 
 
Ad. 8.  

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Mazowieckiego. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni 

otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 213/XXV/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Mazowieckiego (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9.  
Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i 

poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wójt wyjaśnił, że pożyczka związana jest z przystąpieniem Gminy do realizacji programu 

budowy przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków dla osób fizycznych. Gmina 

planuje wystąpić z wnioskiem do WFOŚiGW o udzielenie na ten cel pożyczki w wysokości  

1 300 000,00 zł. Przy udzielaniu pożyczek z WFOŚiGW stosowane jest preferencyjne 

oprocentowanie dla jednostek samorządu terytorialnego w wysokości nie mniej niż 2%. 

Natomiast pożyczki mogą być częściowo umarzane wg zasad przyjętych przez Fundusz. Po 

spłacie części pożyczki, Gmina będzie mogła ubiegać się o umorzenie  25% tej pożyczki. Jako 

załącznik do wniosku o przyznanie pożyczki wymagana jest uchwała Rady Gminy w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW w Warszawie. 

 
Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 214/XXV/21 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10.  
Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

podwyższenie kapitału zakładowego spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

 

Wójt wyjaśnił, że podwyższony kapitał zakładowy Spółki (w wysokości 300 000, 00 zł) 

przeznaczony będzie na realizację zadań inwestycyjnych w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę, tj. budowę odcinków sieci wodociągowej na terenie gminy. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 
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H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 215/XXV/21 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 11.     

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2021 – 2030. Następnie zarządziła 15-sto 

minutową przerwę w  obradach i poprosiła aby w tym czasie odbyło się posiedzenie Komisji 

Budżetowej w celu zaopiniowania projektów uchwał: 
-  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2021 – 2030, 

- zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2021 rok.  

 
Po przerwie Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu i zgłaszanie uwag do projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2021 

– 2030. 

Wobec braku pytań i wniosków, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 216/XXV/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2021 – 2030 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2021 rok. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 
Radny Hubert Murawski – Przewodniczący Komisji Budżetowej – stwierdził, iż na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Budżetowej członkowie Komisji podjęli decyzję o tym, jakie zadania 

inwestycyjne zostały zaakceptowane w projekcie uchwały. W związku z tym, że pojawiły się 

nowe zapisy Przewodniczący Komisji stwierdził, że należy je wykreślić i ewentualnie powrócić 

do tematu w późniejszym terminie. Dodał, że na dzisiejszym posiedzeniu Komisja Budżetowa 

wyraziła pozytywną opinie na ten temat. 
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Następnie zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu uchwały zapisu mówiącego o przyjęciu do 

realizacji zadania inwestycyjnego pn. Budowa ulic: Jagodowej i Poziomkowej w miejscowości 

Brwilno. 
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Huberta Murawskiego  

o wykreślenie zapisu mówiącego o przyjęciu do realizacji zadania inwestycyjnego pn. Budowa 

ulic: Jagodowej i Poziomkowej w miejscowości Brwilno. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 9 radnych, 

                                   „przeciw” 4 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 2 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, M. Turowska-Burczyńska  

PRZECIW (4) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, J. Portalski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Z. Truchlewski, M. Wojtalewicz 

 
Przewodnicząca rady stwierdziła, że Rada Gminy wymagana większością głosów (9 głosami 

„za”) przyjęła wniosek radnego Huberta Murawskiego. 

 

Następnie wobec braku kolejnych pytań i wniosków ze strony radnych,  Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara 

Biała na 2021 rok wraz ze zmianą. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 12 radnych, 

                                   „przeciw” 2 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

T. Bętlejewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska,  

M. Wojtalewicz 

PRZECIW (2) 

M. Krajewski, J. Portalski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

M. Downarowicz 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (12 głosami 

„za”) podjęła Uchwałę Nr 217/XXV/21  zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara 

Biała na 2021 rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" 
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Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością i objęcia nowych udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym spółki. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 218/XXV/21  w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu 

niepieniężnego (aportu) do spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" Spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością i objęcia nowych udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki. (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 14. – Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 
 
 
Ad. 15. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Stara Biała, w roku szkolnym 2021/2022. Następnie stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 219/XXV/21  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Stara Biała, w roku szkolnym 2021/2022 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 16. 
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Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia 

wniosku o dodatek mieszkaniowy. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 220/XXV/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres  

3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 17. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania 

do organu regulacyjnego projektu zmiany „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Stara Biała”. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 221/XXV/21  w sprawie przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego 

projektu zmiany „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Stara Biała” (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
  
Ad. 18. 
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Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie podtrzymania 

stanowiska wyrażonego w Uchwale Nr 206/XXIV/21 Rady Gminy Stara Biała z dnia 26 maja 

2021 r. w sprawie załatwienia skargi na działalność Wójta Gminy Stara Biała. Następnie 

stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stwierdziła że jest to kolejna skarga 

złożona przez Skarżącą. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji dokonała analizy treści skargi  

i uznała, że jej przedmiot w pełni pokrywa się z poprzednią skargą, która w wyniku jej rozpatrzenia 

została uznana za bezzasadną, a jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę. W związku  

z powyższym Komisja podtrzymać swoje stanowisko. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 222/XXV/21  w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale  

Nr 206/XXIV/21 Rady Gminy Stara Biała z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie załatwienia 

skargi na działalność Wójta Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 

 
 
Ad. 19. 

W sprawach różnych: 

 

Radni ustalili termin wspólnej komisji wyjazdowej na dzień 8 lipca (czwartek) o godz. 9.00. 

 
Sołtys sołectwa Ogorzelice Janina Antoszkiewicz: 

 Podziękowała w imieniu sołtysów za zaproszenie na sesję Rady Gminy i poprosiła  

o 

zorganizowanie w przyszłości innych miejsc siedzących, co przyczyni się do lepszej 

słyszalności. 

 Zgłosiła potrzebę zwołania zebrania sołectwa Ogorzelice z radnym Zbigniewem 

Truchlewskim.  

 Zapytała o liczbę mieszkańców sołectwa Ogorzelice. 

 Zapytała, kiedy zostanie wykonane oświetlenie uliczne w Ogorzelicach. 

 Ponownie zgłosiła potrzebę skoszenia traw.  

 Zgłosiła potrzebę budowy świetlicy i boiska w Ogorzelicach.  

 Zgłosiła rosnący (koło domków, przy chodniku) w Ogorzelicach Barszcz Sosnowskiego.  

Odpowiedź Wójta: 
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 Dane dot. liczby mieszkańców w poszczególnych miejscowościach są dostępne i na bieżąco  

uaktualniane na stronie internetowej gminy. Natomiast zgodnie z Raportem o stanie Gminy 

za 2020 rok sołectwo Ogorzelice zamieszkuje 372 mieszkańców (osoby zameldowane). 

 Odnośnie oświetlenia ulicznego ze strony Gminy wszystko jest wykonane, czekamy na 

podpisanie umowy i zamontowanie licznika. 

 Pracownicy gospodarczy codziennie koszą trawy, niestety w obecnym okresie nie są  

w stanie pracować w takim tempie aby wszystkie rowy i trawniki były zawsze odpowiednio 

wykoszone. 

 Radny Zbigniew Truchlewski odniósł się do zgłoszenia sołtys Janiny Antoszkiewicz dot. 

spotkania z mieszkańcami i stwierdził, że jeżeli zostanie zaproszony na takowe zebranie - 

na pewno nie odmówi i przybędzie. 

 
 Sołtysi: Andrzej Szpiek oraz Bogdan Jachimowicz, którzy są również członkami  OSP 

zgłosili swoje zażalenia dot. nadzoru nad działalnością świetlic wiejskich twierdząc, że 

OSP opiekuje się tymi obiektami, natomiast odkąd administratorem tych obiektów jest 

GOKiS, OSP nie mają możliwości zarobku za wynajm sali na zorganizowanie przyjęcia,  

a także sami członkowie OSP muszą płacić za wynajecie budynku na prywante cele. 

Wyrazili swoje obawy, że w wyniku takich warunków organizacyjnych, do OSP przestaną 

dołączać ochotnicy. 

 Radny Krzysztof Portalski wyjaśnił, że zgodnie z podpisaną umową z Dyrektorem  

GOKiS-u, za pomoc w utrzymaniu świetlicy  wiejskiej w Dziarnowie, OSP otrzyma 50% 

dochodu z tytułu wynajmu. 

 Wójt wyjaśnił, że świetlice wiejskie w Dziarnowie i Bronowie-Zalesiu zostaly 

wybudowane przy udziale środków unijnych, w związku z czym przez 7 lat nie mogły być 

wykorzystywane do celów komercyjnych. Umownie świetlice są również siedzibami OSP. 

Odkąd ww. świetlice weszły w zasób obiektów administrowanych przez GOKiS, ponosi 

on koszty ich utrzymania i remontów. Uzgodniono opłatę za wynajem świetlicy  

w wysokości 400 zł + vat. Z tego 50% przekazywane jest w przypadku świetlicy  

w Bronowie-Zalesiu na rzecz KGW, a w przypadku świetlicy w Dziarnowie na rzecz OSP. 

Każdy kto wynajmuje świetlice musi uiścić opłatę za wynajem.  

 Dyrektor GOKiS Roland Bury wyjaśnił, że koszty utrzymania, wyposażenia oraz napraw 

i remontów znacznie przewyższają dochody. Stwierdził, że nie może być takiej sytuacji, 

aby ktoś zarabiał pieniądze wykorzystując publiczny majątek. Natomiast użyczanie 

bezpłatnie świetlicy wiejskiej dla wybranych osób, w tym przypadku członków OSP, jest 

niuzasadnione z powodów prawnych i finansowych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki: 

 Zapytał, kiedy zostanie wyremontowany budynek gospodarczy we Włoczewie. 

 Zapytał, kiedy rozpocznie się budowa drogi gminnej Kamionki-Włoczewo. 

 Zapytał o rozwiązanie problemu przejezdności pojazdów rolniczych przez tzw. drogę przez 

wieś w miejscowości Włoczewo. 

Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie budynku we Włoczewie poinformował o rozmowach z firmą, która miała podjąć 

się wybudowania więźby dachowej i pokrycia blachą, natomiast okazało się, że stropodach 

na budynku jest mocno zniszczony i grozi zawaleniem. W związku z tym musi zostać 

podjęta decyzja o budowie więźby dachowej lub nowego stropodachu. Realizacja powinna 

nastąpić najpóźniej jesienią.   

 Został złożony wniosek do Starostwa o wydanie zgody na realizację inwestycji drogowej. 

Decyzja o tym, kiedy rozpocznie się budowa, zostanie podjęta przy konstruowaniu budżetu. 

 Sytuacja jest problematyczna, ze względu na brak porozumienia między sąsiadami. Temat 

jednak został podjęty i droga projektowana jest w całości od drogi powiatowej do części 
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zabudowanej (skrzyżowania) i zostanie zastosowana specustawa drogowa. Niestety będzie 

to długotrwała procedura. 

 
Sołtys sołectwa Bronowo-Zalesie Bogdan Jachimowicz: 

 Zapytał, kiedy zostaną zamontowane bramki i piłkochwyty z siatki na boisku w Bronowie-

Zalesiu. 

 Zasugerował aby Gmina podjęła rozmowy z Orlenem, aby w związku z planowaną, nową 

inwestycją Orlen mógł przeznaczyć środki na naprawę dróg znajdujących się w obrębie 

zakładu produkcyjnego. 

Odpowiedź Wójta: 

 Siatki zostały już zakupione, brakuje jeszcze bramek, ale wszystko będzie mogło zostać 

zamontowane dopiero wczesną jesienią, gdy teren boiska będzie odpowiednio 

przygotowany (trawa odpowiednio dojrzała), aby jej nie zniszczyć. 
 Rozważany był inny wariant pomocy z Orlenu niż remontowanie istniejących dróg. Na 

obecną chwilę nie zapadły żadne deklaracje ze strony Orlenu, ale są szanse, że uda się dojść 

do porozumienia. 

 

Sołtys sołectwa Miłodróż Tomasz Kowalski: 

 Podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za wybudowanie  drogi w Miłodrożu i poprosił, aby 

Gmina wykaszała rów odwadniający znajdujący się przy drodze. 

 

Sołtys sołectwa Wyszyna Stanisław Wiśniewski: 

 Stwierdził, że droga powiatowa 2907W Mańkowo – Wyszyna wymaga generalnego 

remontu. Zapytał, czy są możliwości wykonania tego przez Gminę. 

Odpowiedź Wójta: 

 Gmina jakiś czas temu zaproponowała Starostwu i Zarządowi Dróg Powiatowych przejęcie 

dwóch dróg powiatowych, m.in. drogę Mańkowo – Wyszyna, pod warunkiem, że przed 

przejęciem Starostwo uporządkuje stan prawny drogi. Po przejęciu drogi remonty oraz jej 

utrzymanie należałoby do Gminy. Drugą proponowana droga do przejęcia była droga  

w Dziarnowie w kierunku Proboszczewic. Do tej pory żadne konkretne ustalenia w tej 

sprawie nie zapadły. 

 

Radny Adam Pawłowski: 

 Zapytał, czy od września br. w Proboszczewicach zostaną uruchomione zajęcia aerobiku 

od września br. 

 Zapytał, kiedy zostanie udzielona odpowiedź na petycję mieszkańców ul. Płockiej  

w Nowych Proboszczewicach, dot. budowy chodnika koło cmentarza.  

Odpowiedź Dyrektora GOKiS Rolanda Burego: 

 W lipcu zajęcia będą odbywać się w hali sportowej w Maszewie Dużym, natomiast zgodnie 

z uzgodnieniem z panią dyrektor szkoły, od września ruszą również zajęcia aerobiku  

w Starych Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Na wspólnej komisji wyjazdowej radni dokonają oględzin tego odcinka drogi oraz analizy 

zasadności zgłoszonych przez mieszkańców postulatów w ww. petycji, po czym zostanie 

udzielona odpowiedź. 

 

Przewodnicząca Rady: 

 Zapytała o sytuację z przejęciem gruntu pod odcinek drogi na osiedlu w miejscowości 

Maszewo przy granicy z miastem. 

 Zapytała, kiedy możliwe będzie wprowadzenie nazewnictwa ulic w Maszewie. 

Odpowiedź Wójta: 



18/18 
 

 Na następnej sesji Radzie Gminy zostanie przedłożony projekt uchwały w sprawie wykupu 

gruntu pod drogę. Do końca listopada drogi na osiedlu w Maszewie powinny być 

pobudowane. 

 Zostały przygotowane propozycje nazw ulic w miejscowości Maszewo do poddania 

konsultacjom mieszkańcom. Najpóźniej pod koniec listopada Radzie Gminy zostanie 

przedłożony projekt uchwały w tej sprawie, aby od 1 stycznia następnego roku nazwy ulic 

już funkcjonowały. 

 
 
Ad. 20. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XXV 

Sesji Rady Gminy Stara Biała. 

 
 

                                                                                     

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

/-/ Małgorzata Lewandowska 
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Małgorzata Bornińska 

 

 


